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数字时代的全人发展：全球脉络下的中国视角与实践

主办：香港教育大学
协办 (字母排序)： 美国哥伦比亚大学师范学

院中国教育研究中心、北京大学教育学
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江大学教育学院

子曰：知之者不如好之者，好之者不如乐之者。
（《论语·雍也》）

数字工具与教育的结合为教学过程、课程发展和学生参与开辟了新途径。这些技术的 采纳也
正在改变历来以注重教育而著称的中国的教育格局。新的变革不只是提升学业 成绩，更为促
进学生的全面发展，以应对当代世界的复杂挑战做准备。本次会议将探 讨这些技术与中国教
育实践的结合，以及在促进学生全面发展中的作用。同时，我们 还将采用跨文化比较的国际
视角，在全球背景下更深入地理解中国的教育取向。

本次会议将涵盖广泛的主题，包括但不限于：

• 人工智能（AI）与数字时代人力资源的机遇与挑战

• 中国教育传统在培育全人发展的角色及对数字化学习的启示

• 跨文化视角下的数字时代课程改革

• 中国情境下的评估、创新和学习参与

• 支持教育者在教、学、及评估中使用技术和数字资源

• 数字时代的私人辅导学习会如何重新定位

• 科学﹑技术﹑工程及数学(STEM)教育

• 数字学习和高等教育发展：中国经验

• 中国学校整合人工智能和数字元技术的案例研究及其对全球学校教育的启示

• 数字时代教育中出现的伦理议题和挑战

本次会议旨在探讨在技术不断更迭的大背景下，人类发展和教育转型所面临的前沿问 题。通
过汇集不同的视角，会议的讨论将进一步帮助我们厘清如何利用数字技术提升 学术学习和促
进学生的社会及情绪幸福感、伦理道德和心灵健康的发展。以全观取向 出发，这对于培养学
生适应数字化、全球化的社会未来发展至关重要。



会议信息

会议日期：2025 年 7 月 10-11 日

会议方式：所有活动皆现场进行(以在线方式辅助)。

会议地点：香港教育大学

示范语言：普通话或英语

报告方式：

• 主题及专题演讲

• 个人论文报告

• 研讨会

• 圆桌会议

会务费：待公布
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The 2nd Chinese Society of Education Annual Conference

Whole Person Development in the Digital Era:

Chinese Perspectives and Practices in a Global Context

The integration of digital tools in education has opened new avenues for teaching and learning 

processes, curriculum development, and student engagement. In China, where education is 

highly valued, the adoption of these technologies is rapidly transforming the educational 

landscape. This transformation is not just about enhancing academic performance but also 

about fostering holistic development to prepare students for the complexities of the 

contemporary world. As such, this conference will explore the integration of these technologies in 

China’s educational practice and their role in promoting whole person development. Additionally, 

we are interested in adopting a comparative cross-cultural perspective to better understand and 

contextualize the Chinese approach in a global context.

The conference will cover a wide range of topics, including but not limited to:

• The opportunities and challenges associated with artificial intelligence (AI) and human 

capacity in the digital era

• The role of the Chinese educational tradition in fostering whole person development and the 

implications for digitalized learning

• Cross-cultural perspectives on curriculum reforms for the digital era

• Assessment, innovation and learning engagement in Chinese contexts

• Supporting educators to utilize technology and digital resources in teaching, learning and 

assessment

• The re-orientation of private tutoring in the digital era

Host: The Education University of Hong Kong
Co-hosts (in alphabetic order): The Center on Chinese 

Education, Teachers College, Columbia University; 
The Graduate School of Education, Peking 
University; The Faculty of Education, Western 
University; The College of Education, Zhejiang 
University

The Master said, “They who know the truth are 
not equal to those who love it, and they who love 
it are not equal to those who delight in it.” (Yong 
Ye, The Analects of Confucius)*

* Translated by James Legge (1815-1897). Retrieved from https://ctext.org.



• Science, Technology, Engineering and Mathematics (STEM) education

• Digital learning and higher education: The Chinese experience

• Case studies on the integration of AI and digital technology in Chinese schools, and their 

implications for schooling globally.

• Ethical considerations and challenges posed by the digital era in education

This conference seeks to explore the cutting-edges issues within the sphere of human 

development and educational transformations, particularly in the context of rapid technological 

progress. By bringing together diverse perspectives, the conference aims to enrich the discourse 

on how digital technologies can be harnessed not only to enhance academic learning but also 

support social-emotional well-being and moral/spiritual development of students. This holistic 

approach is crucial in preparing students to thrive in a digitalized global society.

Conference Information

Conference Dates: July 10-11, 2025

Conference Mode: All presentations at the conference will be delivered in person

(Supplemented by online).

Conference Venue: The Education University of Hong Kong 

Presentation Languages: Mandarin Chinese or English Presentation 

Formats:

• Keynote & plenary speeches

• Parallel Paper Presentation

• Symposium

• Roundtable

Registration fee: To be announced.
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